

2013 / 5

双月刊 · Bimonthly

主管单位：中华人民共和国文化部

主办单位：中国图书馆学会 国家图书馆

Supervised by Ministry of Culture of People's Republic of China

Sponsored by Library Society of China & National Library of China

中国图书馆学报

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

国家社科基金资助期刊
国家期刊奖百种重点期刊
中国期刊方阵期刊
全国中文核心期刊
CSSCI 来源期刊
中国优秀图书馆学期刊

探索交流

本质主义、反本质主义与中国图书馆学研究

——对中国图书馆学反本质主义批判的理性思考 刘君 (4)

新一代图书馆服务系统:功能评价与愿景展望 殷红 刘炜 (26)

图书馆 RFID 应用互操作关键问题探讨 邓尧伟 (34)

研究论文

农村居民跨越偶现式数字鸿沟过程中社会资本的价值

——天津静海田野调查报告 王明 闫慧 (39)

基于对象行为的情报关注模型研究 邹益民 张智雄 刘建华 (50)

基于用户需求的图书馆用户满意实证研究 曹树金 陈忆金 杨涛 (60)

一种内容和引用特征融合的知识结构划分方法研究 任红娟 (76)

综述评介

国外图书馆管理研究述评 柯平 朱明 闫娜 (83)

国外中小学图书馆对学生学业表现的影响研究综述 于斌斌 (98)

俄罗斯图书馆事业信息化发展规划研究 贺延辉 (109)

日本图书馆与漫画收藏 李常庆 李芙蓉 (118)

国家图书馆开展公共图书馆唯一标识符体系建设 (49)

《中国家庭理想藏书》亮相南国书香节 (97)

第三届教育部高校图书馆学专业教学指导委员会成立 (128)

德国启动“数字信息优先倡议”,以提升数字科研能力 (33)

本刊启事:关于启用新域名和邮箱的通知 本刊征订信息 (126)

MAIN CONTENTS

COMMUNICATIONS

Essentialism, Anti-essentialism and Library Science Research in China: Reflection on

Anti-essentialism Critics on Library Science in China Liu Jun (4)

On the New Generation of Library Service System: Functions, Visions and Prospects

Yin Hong, Liu Wei (26)

The Key Issues in the Library RFID Application Interoperability

Deng Yaowei (34)

RESEARCH PAPERS

Value of Social Capital on Bridging Accidental Digital Divide among Rural Residents: A Field Report

from Jinghai County, Tianjin Wang Ming, Yan Hui (39)

Research on Intelligence Attention Model Based on Object Behavior Zou Yimin et al. (50)

An Empirical Study on Library User Satisfaction Based on User Needs Cao Shujin et al. (60)

A Division Method of Intellectual Structure of Combining Content and Citation of Documents

Ren Hongjuan (76)

REVIEWS

A Review of Foreign Studies on Library Management Ke Ping et al. (83)

Review of Impact Study of Foreign School Library Usage on Students' Academic Achievements

Yu Binbin (98)

The Strategy of Russian Library Informatization Development to the Year 2020 He Yanhui (109)

Manga Collections in Japanese Libraries Li Changqing, Li Furong (118)